
Az OMBKE választmánya 2009. október 22-
én az egyesület Mikoviny tanácstermében
tartotta ülését, melyen szavazati joggal 19
fõ, tanácskozási joggal 10 fõ vett részt.

Dr. Tolnay Lajos elnök nyitotta meg az
ülést, köszöntötte amegjelenteket ésmeg-
állapította a határozatképességet. Majd
még napirend elõtt a 98. küldöttgyûlésrõl
hivatali elfoglaltsága miatt távol levõ
Holoda Attilának, a Kõolaj-, Földgáz- és
Vízbányászati Szakosztály elnökének átad-
ta a Zsigmondy Vilmos-emlékérmet. Meg-
emlékezett az elõzõ választmányi ülés óta
elhunyt tiszteleti tagjainkról, dr. Kun Béla
vasokleveles bányamérnökrõl, akit az
egyesület részérõl dr. Gagyi Pálffy András
búcsúztatott, és Selmeczi Béla vasokleve-
les kohómérnökrõl, az egyesület legrégeb-
bi tagjáról, az OMBKE egykori fõtitkáráról,
akit az egyesület részérõl Schmidt György
búcsúztatott. Fájdalommal emlékezett az
igen aktív fiatal kohómérnök tagtársunkra,
Molnár Péterre, közismerten Csontyra, aki
a Szalamander utáni napon tragikus sze-
rencsétlenség következtében vesztette
életét. Temetésén több száz egyenruhás
fõiskolás búcsúztatta dr. Pataki Attila vá-
lasztmányi tag, cantus praeses elõéneklé-
sével. Az elhunyt tiszteletére a dunaújvá-
rosi helyi szervezet gyászszakestélyt tar-
tott. Elhunyt tagtársaink emléke elõtt a
választmány tagjai néma felállással tisz-
telegtek.

Ezt követõen röviden értékelte az elmúlt
idõszak fontosabb eseményeit:
� a Selmecbányai Szalamandert, ahol meg-
állapodást kötöttünk a Szlovák Bányá-
szati Egyesületek Szövetségével;

� a Fazola-napok rendezvényeit;
� a Miskolcon tartott Fémkohászati napo-
kat;

� a Tapolcán tartott 20. magyar öntõnapo-
kat;

� a Somogyfajszi Alapítvány újjáélesztésé-
rõl szóló megállapodást és

� a �Munkavédelem idõszerû kérdései a bá-
nyászatban és a gáziparban� címû konfe-
renciát.

Végül felhívta a figyelmet, hogy azokat
a tagtársakat, akikmár két éve nem fizettek
tagsági díjat a csekkmelléklettel október
15-ig lakáscímre küldött felszólító levél el-
lenére sem, az OMBKE alapszabálya szerint
törölni kell a tagok sorából. A tagsági díjak
rendezésének határideje 2009. november
20-a. Az egyes szakosztályok titkárai meg-
kapták a szakosztályukra vonatkozó adato-
kat.

Megszavaztatta a napirendet, majd még
a napirendi pontok tárgyalása elõtt szót
adott dr. Tardy Pálnak, aki a választmányi
tagoknak kiküldött, az európai parlamenti
képviselõk tájékoztatására szolgáló írásos
anyag szóbeli kiegészítésével élt. Javasolta
az Európai Parlament bizottságai részére
olyan tartalmú memorandum küldését,
amiben felhívjuk az új EP-tagok figyelmét
szakmáink sajátosságaira annak érdeké-
ben, hogy az ez alapján bennünket érintõ
törvények, rendeletek szakmailag helyesek
és racionálisak legyenek. Ehhez az OMBKE
hozzon létre bizottságot, a bizottságba a
szakosztályok javasoljanak tagokat.

A választmány elfogadta dr. Tardy Pál-
nak a memorandum készítésére vonatkozó
javaslatát. A bizottság vezetõje dr. Tardy
Pál ex-elnök és dr. Gál István, az Iparpoliti-
kai Bizottság vezetõje lett. Az Ellenõrzõ Bi-
zottság részérõl Götz Tibor Molnár Istvánt
javasolta bizottsági tagnak, míg a szakosz-
tályoknak 2009. november 4-ig kell felkér-
niük a bizottságba javasolt tagokat.

A választmány a javaslatot egyhangú-
lag, ellenszavazat és tartózkodás nélkül
megszavazta (V. 22/2009. 10. 22. sz. hatá-
rozat). A továbbiakban a megszavazott na-
pirend szerint folyt az ülés.

1. A 98. küldöttgyûlés határozataival kap-
csolatos teendõk

Kovacsics Árpád fõtitkár a határozatok vég-
rehajtásával kapcsolatos írásbeli elõter-
jesztését szóban kiegészítette.

Ezt követõen dr. Gál István javasolta,
hogy az MBSZ, a BDSZ és az OMBKE a Ma-

gyar Tudományos Akadémián tartson ülést,
és erre hívjuk meg a pártok szakpolitikusa-
it. Morvai Tibor a végzõs hallgatóknak ki-
menõ gratuláló levélbõl kért másolatot.

Götz Tibor fontosnak tartaná, hogymin-
den rendezvényrõl valamennyi szaklapunk-
ban jelenjen meg tájékoztatás, erre a fele-
lõs szerkesztõk figyelmét kívánja felhívni.
Huszár László szerint a három felelõs szer-
kesztõ koordinálja ezt a feladatot.

A választmány egyhangúlag elfogadta a
fõtitkárnak a 98. küldöttgyûlés határozata-
ival kapcsolatos teendõkrõl szóló elõter-
jesztését (V. 23/2009. 10. 22. sz. határozat).

2. Az Érembizottság javaslata a Szent Bor-
bála-érem kitüntetésekre

Komjáthy István, az Érembizottság elnöke
ismertette a szakosztályok részérõl beérke-
zett javaslatokat, melyek alapján a bizott-
ság az alábbi tagtársak kitüntetését ter-
jeszti elõ:
� Bányászati Szakosztály:
dr. Balogh Béla okl. bányamérnök,
dr. Mizser János okl. bányamérnök;

� Kõolaj-, Földgáz- és Vízbányászati Szak-
osztály:
Götz Tibor okl. olajmérnök;

� Vaskohászati Szakosztály:
Tóth László okl. kohóüzemmérnök,
mérnök-közgazdász;

� Öntészeti szakosztály:
Szombatfalvy Rudolf okl. kohómérnök;

� Fémkohászati Szakosztály:
Csurgó Lajos okl. kohómérnök;

� Salgótarjáni Osztály:
Liptay Péter okl. kohómérnök;

� Egyetemi Osztály:nem nyújtott be elõter-
jesztést.
A beérkezett javaslatok kitöltik a Szent

Borbála-érem adományozására kapott há-
rom bányász és négy kohász miniszteri ki-
tüntetési keretet. Az Érembizottság megál-
lapította, hogy a szakosztályi javaslatok
megfeleltek a feltételeknek.

Kérik azonban a szakosztályok vezetõit,
hogy a jövõben a Szent Borbála-érem ki-
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tüntetések elõterjesztésében nagyobb
hangsúlyt fektessenek a jelölt évtizedek
alatt kifejtett kiemelkedõ szakmai teljesít-
ményének ismertetésére és a megküldött
adatlap pontos kitöltésére.

A választmány a szakosztályok javaslata
alapján egyhangúlag jóváhagyta az Érem-
bizottság elõterjesztését a Szent Borbála-
érem kitüntetésekre (V. 24/2009. 10. 22.
sz. határozat).

33.. TTáájjéékkoozzttaattááss aa 1133.. eeuurróóppaaii bbáánnyyáásszz--kkoo--
hháásszz ttaalláállkkoozzóó sszzeerrvveezzéésséérrõõll

A választmány tagjaihoz eljuttatott írásos tá-
jékoztatóhoz Erõs György, a szervezõbizott-
ság társelnöke fûzött szóbeli kiegészítést.

A hozzászólások sorában dr. Pataki Atti-
la javasolta, hogy a 13. európai Knappen-
tagot illesszük be a bányász-kohász-erdész
találkozók sorába, és a tagok errõl kapja-
nak tájékoztatást. Katkó Károly javasolta,
hogy a soproni Bányászati Múzeumon kívül
az Öntödei Múzeum is készítsen kiállítást.
Tóth János javasolta, hogy az egyesület ál-
tal lefedett szakmákat a múzeumok mutas-
sák be. Morvai Tibor szerint a kétévente
bányász-kohász-erdész találkozóra járók
most a Knappentagon fognak találkozni.

Dr. Tolnay Lajos elnök összegezte a hal-
lottakat és kiegészítette azzal, hogy kb.
1 500 fõnyi magyar résztvevõre számítunk,
mert az erdészek is ekkor tartják a szokásos
vándorgyûlésüket éppen Pécsett. A szerve-
zés állásáról a választmány folyamatos tá-
jékoztatást kap, amit a szakosztályok veze-
tõi továbbítsanak tagjainknak.

44.. FFeellkkéésszzüüllééss aa 22001100.. éévvii ttiisszzttúújjííttáássrraa ((iiddõõ--
üütteemmtteerrvv))

A napirendi pont elõterjesztõje, Kovacsics
Árpád fõtitkár elmondta, hogy a rendezvé-
nyekmegszervezése ugyanarra a stábra ne-
hezedik. A Knappentag és a küldöttgyûlés
összefügg. A tapasztalatok szerint mintegy
ötórás küldöttgyûlést csak valaminek a ká-
rára lehetne megszervezni, ezért 2010-ben
két külön funkcióval rendelkezõ küldött-
gyûlést javasol, ami szabályszerû, de nem
általános. Az egyesületi alapszabály sze-
rint ez kivitelezhetõ. A Selmecbányán tar-
tandó 100. tisztújító küldöttgyûlés vállal-
ható és szavazóképes is lesz. Tervezett idõ-
pontja 2010. szeptember 10-én 11-16 óra
között. A szakosztályoknak és a jelölõbi-
zottságnak a selmecbányai küldöttgyûlés
jó elõkészítése érdekében egész nyáron ak-

tívnak kell lenniük. Választmányi ülést jú-
niusban és várhatóan augusztus 20-a körül
is kell tartani. A küldöttek számának és
személyének meghatározásához a szakosz-
tályoknak 2009. november 20-ig tisztázni
kell létszámukat, aminél nem a tagság le-
építése a cél.

A küldöttgyûlés elõkészítéséhez kap-
csolódó ütemterv fentebb látható.

A hozzászólások során Katkó Károly
határidõ-módosítást kért (mely átveze-
tésre került), míg dr. Szabó Imre a koráb-
bi pártoló tagvállalatok megtartására és
újabbak beszervezéséhez adott ötleteket.
Hajnal János az elhunytak bejelentését
hangsúlyozta.

A választmány egyhangúlag jóváhagyta
a 2010. évi tisztújításra elõterjesztett

ütemtervet (V. 25/2009. 10. 22. sz. ha-
tározat). (A határozat alapján készült
ügyvezetõ igazgatói levelet 2009. 5.
számunkban közöltük. Sajnálatos mó-
don két rossz dátum maradt a levélben,
amiért tagtársaink elnézését kérjük.
Szerk.)

55.. TTáájjéékkoozzttaattááss aazz EEggyyeessüülleett ppéénnzzüüggyyii hheellyy--
zzeettéérrõõll

Az elõterjesztõ Kovacsics Árpád fõtitkár
felhívta a figyelmet, hogy csak a befolyt
összegbõl gazdálkodhatunk. Jelenleg még
van tartalékunk, de ennek fedeznie kell a
IV. negyedévi idõarányos kifizetéseket. Na-
gyon szigorú költséggazdálkodást kell to-
vábbra is folytatni. Az elsõ három negyed-
évben 45,5 M Ft költség merült fel, 5 M Ft a
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HHaattáárriiddõõkk TTeeeennddõõkk
2009. november 20. Az egyéni tagdíjak rendezésének határideje.
2009. december 1. Az OMBKE tikársága írásban közli a szakosztályokkal és a

helyi szervezetekkel az érvényes egyesületi tagsággal
rendelkezõk számát, és az alapszabály alapján számított
egyesületi küldöttgyûlési küldöttek számát.

2009. december 20-ig A taglétszámok alapján a választmány jóváhagyja a tiszt-
újító küldöttgyûlésre szakosztályonként delegálható sza-
vazati jogú küldöttek számát.

2010. január 31-ig A szakosztály-vezetõségek megválasztják a 3-5 tagú szak-
osztályi jelölõbizottságot és annak elnökét.

2010. január 31-ig A szakosztálytitkárok megadják a helyi szervezetek tiszt-
újító taggyûléseinek helyét és idõpontját.

2010. február 28-ig A szakosztály-vezetõségek a szakosztálytitkár elõterjesz-
tése alapján meghatározzák a szakosztályi küldöttgyûlés
létszámkereteit.

2010. február 28-ig A választmány jóváhagyja az egyesületi jelölõbizottság
szakosztályok által delegált tagjait és kijelöli az egyesüle-
ti jelölõbizottság elnökét.

2010. március 31-ig A helyi szervezetek a taggyûléseken megválasztják a helyi
szervezetek vezetõségét (elnök, titkár, vezetõségi tagok)
és a küldötteket a szakosztályi küldöttgyûlésre.

2010. március 31-ig A szakosztályok vezetõségei az ügyvezetõ igazgatóval
egyeztetve meghatározzák a szakosztályi küldöttgyûlések
helyét és idõpontját.

2010. április 10-ig A helyi szervezetek új vezetõségének és küldötteinek név-
sorát a szakosztálytitkárok megküldik az ügyvezetõ igaz-
gatónak.

2010. május 29-én Az OMBKE 99. küldöttgyûlése Pécsett a jelenlegi szakosz-
tályküldöttekkel.

2010. június 30-ig A szakosztályi küldöttgyûlések megtartásának határideje.
2010. június 30-ig A jelölõbizottság választmányi ülésen ad tájékoztatást

munkájáról.
2010. augusztus 25-ig Választmányi ülés a tisztújító küldöttgyûlés elõtt.
2010. szeptember 10. Az OMBKE 100., jubileumi tisztújító küldöttgyûlése Sel-

mecbányán az új szakosztályi küldöttekkel, megemléke-
zés a selmecbányai oktatás 275. évfordulójáról.
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meglévõ pénztartalékunk. Ebben az évben
2,8 M Ft egyéni tagdíjbevételre számítunk,
és még 3,5 M Ft jogi tagdíjnak is be kell ér-
keznie, amit az ISD DUNAFERR Zrt.-tõl, az
ALCOA Köfém-tõl, az Inotaltól, a MOTIM-
tól, a FÉMALK-tól (már jelezte, hogy várják
a számlát) és a MÖSZ-tõl várunk.

A 65 M Ft nagyságrendû bevételi terv-
ben 12 M Ft-tal szerepel a tagdíj, 3,2 M Ft-
ot kaptunk az APEH-tõl tagjaink SZJA fel-
ajánlásából, és 1,7 M Ft MTESZ támogatás-
ra is számítunk. Ezeken kívül pályázatokból
és a Múzeum körúti ingatlan bérbeadásá-

ból van bevételünk. Az MTESZ székház el-
adása megtörtént, de jogi problémák miatt
késik a vételár kifizetése.

66.. EEggyyeebbeekk 

Kovacsics Árpád fõtitkár arról tájékoztat-
ta a választmány tagjait, hogy a Bányá-
szati Szakosztály kezdeményezésére az
egyesület ismét rendel zöld színû bányász
nyakkendõt, várhatóan 3 000 Ft/db áron.
2009. november 30-ig az OMBKE titkársá-
gán (ombke@mtesz.hu) lehet jelezni az

igényeket. Amennyiben a kohász szak-
osztályok között megegyezés születik, és
bordó színû nyakkendõ igényüket írásban
leadják, a fenti határidõ rájuk is vonatko-
zik. Mind a zöld, mind a bordó nyakken-
dõbõl minimum 300-300 db-ot kell ren-
delni, mert ez alatti igényt nem fogad el a
gyártó.

Morvai Tibor vállalta, hogy az egyesü-
leti tagokat érintõ híreket a levelezõ listá-
ján közzéteszi. Többen dicsérték õt eme
hasznos tevékenységért.

-- GGoommbbáárr JJáánnoossnnéé

AAzz OOMMBBKKEE ÖÖnnttéésszzeettii SSzzaakkoosszzttáállyyáánnaakk vveezzeettõõssééggii üüllééssee
A 2009. október 20-án tartott vezetõségi
ülés elsõ napirendi pontjaként dr. Hatala
Pál, az öntõnapok fõszervezõje a 20. ma-
gyar öntõnapok értékelése során egy sike-
res rendezvényrõl számolt be, kiemelve,
hogy az elõadásokat elsõsorban termelõ
vállalatok fiatal szakemberei tartották. A
151 résztvevõ, köztük 11 országból 21 kül-
földi kolléga, a szekciókban tartott elõadá-
sokon kívül kerekasztal megbeszélésen is
részt vehetett, melynek témája a NEMAK
Kft. javaslatára a középfokú szakképzés
volt. A hat kiállító cég közül négyen elõször
jelentkeztek a rendezvényen. A doktoran-
dusz, és diákszekcióban hat elõadás hang-
zott el, élénk érdeklõdés mellett.

Megjegyezte, hogy a tapolcai helyszín
kiváló körülményeket biztosított. A ren-
dezvény jelentõségét növelte, hogy az elsõ
öntõnapokat kereken 50 éve szervezte meg
a szakosztály. A 20. magyar öntõnapok
ajánlásait a BKL Kohászatban közzéteszi, a
rendezvény szponzorainak megnevezésé-
vel együtt. A következõ öntõnapokat való-
színûleg Gyõrben szervezzük.

Dr. Bakó Károly egyetértve a rendez-
vény értékelésével megjegyezte, hogy a
külföldi vendégekkel a rendezvények alatt
szervezetten kell foglalkozni: legyen meg-
bízva egy szervezõ ezzel a feladattal.

Dr. Sándor József szakosztályi elnök in-
dítványa alapján a vezetõség dr. Hatala
Pált, Katkó Károlyt és Szalai Attilát a rend-
kívül sikeresnek ítélt lebonyolításért jegy-
zõkönyvi dicséretben részesítette.

Második napirendi pontként beszámoló
hangzott el a jogi és az egyéni tagdíjak befi-
zetésének helyzetérõl. A beszámolót a titkár
távollétébendr. Sándor József tartottameg.

Elmondása szerint a jogi tagvállalata-
inknak 2009-ben 616 E Ft-ról adott számlát
az Egyesület, eddig 565 E Ft befizetését re-
gisztrálták. Egyéni tagdíjakból 2008-ban

417 E Ft, idén eddig 367 E Ft folyt be. A tag-
díjfizetési morál nem romlott, a helyzet a
tavalyi évhez hasonló. Az év hátralévõ ré-
szében kell a hiányzó befizetéseket pótol-
ni, amelyre az ügyvezetõség felhívja a helyi
szervezetek és a tagvállalatok figyelmét. Az
egyesület gazdasági vezetõje kérésre fize-
tési listát ad, melybõl a hiányzó tételek
azonosíthatók. Továbbra is érvényes, hogy
a helyi szervezetek a befizetett tagdíj 30%-
át számla ellenében egyesületi rendezvé-
nyek finanszírozására felhasználhatják.

A P-Metall Kft. nevében Pordán Zsig-
mond ügyvezetõ kifejtette, hogy cégük a
jövõben jogi tagvállalati státuszt kér, és évi
kb. 100 E Ft összeggel támogatja a szakosz-
tályt. A NEMAK Kft. nevében Fegyverneki
György felajánlotta, hogy megkeresi cé-
güknél a közvetlen támogatás módját.

Harmadik napirendi pontként jelenlé-
võk egyhangúlag elfogadták az ügyvezetés
javaslatát, mely szerint a szakosztály a
Szent Borbála-érem kitüntetésre több évti-
zedes kitartó és hatékony munkája elisme-
réseként Szombatfalvy Rudolfot javasolja.

A szakosztály tartalmas szakmai életé-
nek megteremtése és kitartó, szakosztály-
hoz hû tevékenysége elismeréseként
Öntészeti Szakosztályért Emlékplakett ki-
tüntetés elnyerésére az ügyvezetõség a ju-
biláló apci helyi szervezetet, Katkó Károly
alelnököt és Szende György rovatvezetõt
javasolta. Ezt az elõterjesztést is egyhan-
gúlag fogadta el a vezetõség. Felmerült
még dr. Hatala Pál és Szabó Richárd jelölé-
se az öntõnapokon nyújtott kiváló teljesít-
ményük elismeréseként. Szabó Richárd a
szekcióelnökök szavazata alapján az öntõ-
napok legjobb elõadását tartotta.

Az Egyebek napirendi pont keretében dr.
Hatala Pál a 2009. évi záró vezetõségi ülés
2010. januári összehívását javasolta, hivat-
kozva a vezetõség tagjainak sûrû rendezvé-

nyi elkötelezettségére. A javaslatot a veze-
tõség egyhangúlag elfogadta azzal, hogy az
ügyvezetõség idõben értesíti a vezetõség
tagjait a helyszínrõl és az idõpontról.

Vida Zoltán, a csepeli helyi szervezet el-
nöke levélben értesítette a vezetõséget ar-
ról, hogy jelen helyzetében nem tudja el-
látni a maga által is megkövetelt aktivitás-
sal feladatát, ezért választott tisztségérõl
lemond. Elismerve Vida Zoltán tevékenysé-
gét a jelenlévõk egyhangúlag úgy döntöt-
tek, hogy a szakosztály nem kooptál új
tisztségviselõt a megüresedett helyre, ha-
nemmegbízza Fodor Krisztina titkárt, hogy
lássa el az elnöki teendõket is a csepeli he-
lyi szervezetnél a jövõ év elsõ felében ese-
dékes szakosztályi választásokig.

Pordán Zsigmond arról adott hírt, hogy
a Bányászati Szakosztály tatabányai helyi
szervezete 2009. november 13-án jubileu-
mi szakestélyt rendez Tatabányán, a sza-
badtéri múzeumban, a szervezet fennállá-
sának 50. évfordulója tiszteletére. A szak-
estélyen szívesen látnák az Öntészeti
Szakosztály tagjait, ahonnan kb. 20 fõ
részvételére számítanak. A vezetõség
több tagja jelezte részvételi szándékát
(Pivarcsi László és a mosonmagyaróvári
helyi szervezet több tagja, Katkó Károly,
Kozma Erzsébet). Jelentkezni lehet
Pordán Zsigmond alelnöknél a pmetal@-
pmetal.hu e-mail címen.

Az Öntödei Múzeum ünnepélyes keretek
között 2009. október 16-án ünnepelte
fennállásának 40. évfordulóját. Dr. Len-
gyelné Kiss Katalin ebbõl az alkalomból
emléklapot és ajándékot küldött a vezetõ-
ség azon tagjainak, így dr. Pilissy Lajosnak,
dr. Hatala Pálnak, Pivarcsi Lászlónak, dr.
Lengyel Károlynak, dr. Sohajda Józsefnek
és Szalai Attilának, akik az ünnepségen azt
nem vették át.
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